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Sak 125/05  Østensjø - Rasismefri bydel  
 
Arkivsak: 200500798 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 13.09.05  
Omsorgskomite 13.09.05 77/05  
Eldrerådet 13.09.05 60/05  
Oppvekstkomite 13.09.05 52/05  
Ungdomsrådet 13.09.05 45/05  
Bydelsutvalget 19.09.05 125/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
ØSTENSJØ - RASISMEFRI BYDEL  
 
Sammendrag: 
Forslag til vedtak fremmet i Oppvekstkomiteen 13. juni 2005.  
Forslagsstillere: Hanne Eldby og Ragnhild Jacobsen (SV & Ap) 
 
Bydel Østensjø har omtrent 6 000 innbyggere med ikke-vestlig bakgrunn. I likhet med resten 
av bydelens befolkning er mange i denne befolkningsgruppen brukere av tjenestene som 
bydelen tilbyr. Bydelen har også mange ansatte med ikke-vestlig bakgrunn. For Østensjø bydel 
er det viktig å sikre at både brukere av bydelens tjenester og ansatte i bydelens virksomheter 
opplever en hverdag fri for diskriminering og rasisme. Dette gjelder frihet fra handlinger og 
utsagn som dekkes av rasismelovgivningen, men også frihet fra opplevelser av mindreverd og 
negative holdninger på grunn av sin etniske bakgrunn som ikke rammes av lovverket.  
 
Hendelsene på Scotsman i april, da et vaktselskap ble sagt opp fordi det angivelig skulle se ut 
som om stedet var drevet av Ali Baba og de 40 røverne, viser at det er nødvendig å arbeide med 
holdningene til folk. Utsagnene fra lederen på Scotsman avslører holdninger som som helt 
sikkert også eksisterer utenfor Thon-gruppens selskaper. Selv om vi ikke har erfaringer med at 
disse holdningene kommer til uttrykk overfor brukere av bydelens tjenester, mener vi der er 
viktig at bydelens ansatte har et bevisst forhold til hvordan de forholder seg til at andre brukere 
eller andre ansatte gir uttrykk for slike holdninger. Taushet er ikke til mye hjelp for de som 
rammes, og det bidrar ikke til å utvikle gode holdninger.  
 
I likhet med annet holdningsskapende arbeid, så er arbeidet mot rasisme og diskriminering et 
arbeid som det viktig å arbeide jevnlig med. Disse problemene ser dessverre ikke ut til å 
overvinnes en gang for alle. 
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Saksframstilling: 
MOD 
En av metodene som har vist seg å være virkningsfulle i dette arbeidet er MOD-kursene. MOD 
står for Mangfold og Dialog – i dialog mot rasisme. Opplegget dreier seg om å holde kurs som 
strekker seg fra 16 – 20 timer. MOD i Norge ledes av en styringsgruppe med representanter fra 
Utdanningsforbundet , Oslo Bispedømmeråd , Norges Røde Kors og Norsk Folkehjelp.  
 
Målet med MOD er: 

• å påvirke fordommer og rasisme i det norske samfunn  

• å øke bevisstheten om egne reaksjoner og holdninger  

• å gi hjelp til å bearbeide disse gjennom gruppesamtaler  
 
Historien om MOD  
Mangfold og Dialog-programmet har røtter til Kirkenes Verdensråds "Program to Combat 
Racism", som først ble utviklet i Sør-Afrika. Den sørafrikanske presten Mpho N'toane brakte 
erfaringene og programmet til Nederland og Europa. Mangfold og Dialog-programmet i 
Sverige bygger på erfaringene fra Nederland, og det norske programmet er utviklet i nær 
kontakt med det svenske programmet.  
 
Målgruppa er arbeidsplasser, fagforeninger, offentlige etater, lærere og elever i ungdoms- og 
videregående skoler, konfirmantledere og medlemmer i frivillige organisasjoner.  
 
Alle er målgruppe for MOD-kursene. Erfaring viser at MOD passer like godt for 9. -10. 
klassinger i skolen som for voksne arbeidstakere. Det er alltid en fordel at deltakerne har ulik 
erfaringsbakgrunn. MOD er egnet for deltakere på tvers av kulturer. 
 
Rasismefrie soner 
I tillegg til MOD-kursene kan bydelens arbeid sette seg som mål at Østensjø blir en Rasismefri 
bydel.  
 
Norsk Folkehjelp har utarbeidet et opplegg der det etableres rasismefri soner. Rasismefri 
sonenettverket består nå av drøyt 400 soner. De spenner fra skoler, kommuner, 
frivillighetssentraler, helsestudio og restauranter til bedrifter som Scandic Hotell-kjeden, Body 
Shop, Posten Norge og det offentlige ved Aetat. 
 
Med bakgrunn i det holdningsskapende arbeidet som gjennomføres i forbindelse med MOD-
kursene, kan tjenestestedene gå videre og undertegne kontrakter med Norsk Folkehjelp der de 
forplikter seg til å ha aktive holdninger mot rasisme.  
Det er flere gode grunner til at tjenestestedene i bydelen bør bli rasismefrie soner: 

• Stedet signaliserer et klart standpunkt mot rasisme og viser samfunnet for øvrig at 
mangfold og likeverd er viktige verdier for de som jobber der.  

• Stedet viser tydelig overfor kunder, arbeidstakere, arbeidssøkere og gjester at alle er 
velkomne uansett hudfarge, religion eller kulturell bakgrunn.  

• Stedet bidrar til at vi får et samfunn hvor likeverd og kameratskap står i sentrum, ikke 
fiendtlighet og mistenksomhet.  
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Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
 
Bydelsutvalget ber derfor administrasjonen om at: 

1. Det igangsettes et arbeid for å aktivt motarbeide rasisme og ekskluderende holdninger 
overfor innbyggere med minoritetsbakgrunn. 

2. I løpet av en fireårsperiode vil ledere eller ansatte fra samtlige tjenestesteder delta på 
MOD-kurs, og videreformidlet innholdet i kursene på sine arbeidsplasser. 

3. Samtlige tjenestesteder i bydelen inngår kontrakt med Norsk Folkehjelp slik at de kan 
kalle seg ”rasismefri soner” i løpet av perioden.    

4. Det nedsettes en gruppe av representanter for de ansatte, som utarbeider en plan for 
gjennomføringen av MOD-kurs på tjenestestedene i bydelen, med det mål for øye at 
samtlige tjenestesteder inngår kontrakt om å bli rasismefri sone i løpet av en 
fireårsperiode. 

5. Planen legges fram i forbindelse med budsjettbehandlingen for 2006.  
 
 
 
Arnfinn Aabø/s        Erik Johnsen/s 
BU-leder         BU-sekretær 
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Sak 126/05  Næringsområdet ved Skulleruddumpa  
 
Arkivsak: 200500799 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 13.09.05  
Bydelsutvalget 19.09.05 126/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
NÆRINGSOMRÅDET VED SKULLERUDDUMPA  
 
Saken fremmes av Arfinn Aabø på vegne av Arbeiderpartiet og SV. 
 
Sammendrag: 
Dette området som er regulert til næringsformål er lite utbygd. 
Store arealer ligger brakk og skjermet fra boligområder og egner seg svært godt til 
forurensningsfri utbygging av næringsbygg/offentlige bygg. Kanskje bygging av den 
amerikanske ambassaden også kan bli aktuelt hvis bystyret sier nei til Husebyskogen? 
Bør vi ta et initiativ overfor næringslivet – og eventuelt også ovenfor det offentlige for å få 
bygget ut området? Området ligger meget fint til for besøkende med grei på- og avkjørsel fra E 
6. 
En eventuell utbygging i dette ”brakkområdet” vil være til liten eller ingen sjenanse for 
lokalbefolkningen fordi ankomst og avkjøring vil bli fra/til E 6. 
Vi vil dermed unngå innkjøring til dette området fra Abildsø slik det skjer i dag. 
Vi har et stort underskudd på arbeidsplasser i vår bydel, sett i forhold til befolkningen, og 
arbeidsplasser i dette området vil i noen grad kunne rette på dette. 
 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling 
 
 
 
Arnfinn Aabø/s       Erik Johnsen 
BU-leder        BU-sekretær 
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Sak 127/05  Seminar om eldreomsorgen?  
 
Arkivsak: 200500800 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Eldrerådet 13.09.05 61/05  
Omsorgskomite 13.09.05 78/05  
Bydelsutvalget 19.09.05 127/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
SEMINAR OM ELDREOMSORGEN?  
 
Saken fremmes av Arnfinn Aabø på vegne av Arbeiderpartiet og SV. 
 
Sammendrag: 
Eldreomsorgen tar ca 2/3 av BU’s årsbudsjett. Dette er selvsagt nødvendig med tanke på det 
omfattende og mangesidige behov de eldre har. Bydel Østensjø er dessuten den bydelen i Oslo 
med flest personer over 80 år. 
Siden behovene er så mangslungne og til dels dyre, vil det være hensiktsmessig for BU, 
omsorgskomiteens medlemmer, Eldrerådet, Frivillighetsentralene og BU-adm. å arrangere et 
seminar der vi går gjennom, informerer og diskuterer forskjellige typer løsninger fra hjem til 
sykehjem. 
Riktignok gjør vi vel mer enn de fleste i dag og har bl.a. nye tiltak som innsatsteam og 
trygghetsavtaler, men hva med de tradisjonelle type tjenester og omsorg, bør vi drøfte dem 
nærmere?. For eksempel forholdene i trygdeboligene, serviceboligene (som egentlig ikke har 
service) m.m. 
Hva med hjemmehjelpen ved fritt valg av privat/offentlig?. Skal bydelsadm. tilby samme 
tilleggstjenester som de private aktører eventuelt gir i sine tilbud?  
Er der andre sider ved eldreomsorgen som for eksempel kultur, sosiale, religiøse eller 
fysisk/praktiske forhold som bør drøftes? 
Vold mot eldre er et skjult, men betydelig problem. Det viser årsrapport fra 
”Lambertsetergruppa mot eldrevold”. Bør vi ta nye initiativ her? 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Bydelsadministrasjonen utarbeider dagsorden i samforstand med Eldrerådet og 
Omsorgskomiteen, og foreslår dato for et seminar for informasjon om den nåværende situasjon, 
og mulige nye tiltak for å gjøre eldreomsorgen bedre i Bydel Østensjø.  
Forslag til dagsorden legges fram i bydelsutvalgets i møtet 17/10 –05. 
 
 
Arnfinn Aabø/s       Erik Johnsen 
BU-leder        BU-sekretær 
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Sak 128/05  Trafikkplan for Bydel Østensjø  
 
Arkivsak: 200500802 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 13.09.05  
Bydelsutvalget 19.09.05 128/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TRAFIKKPLAN FOR BYDEL ØSTENSJØ  
 
Saken fremmes av Arnfinn Aabø på vegne av Arbeiderpartiet og SV. 
 
Sammendrag: 
Vi har mange typer trafikkproblemer i Bydel Østensjø. 
Dette gjelder både kommunikasjonslinjer for kollektiv transport, biltrafikktetthet, 
parkeringsproblemer, forurensing og trafikksikkerhet. 
BMK-komiteen bør få i oppdrag å ta initiativet sammen med BU-adm. for å utarbeide en 
helhetlig trafikkplan. 
 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes BMK-komiteen for videre behandling 
 
 
Arnfinn Aabø/s       Erik Johnsen 
BU-leder        BU-sekretær 
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Sak 129/05  Oppussing av T-banestasjonene  
 
Arkivsak: 200500801 
Arkivkode: 0 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 13.09.05  
Bydelsutvalget 19.09.05 129/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
OPPUSSING AV T-BANESTASJONENE  
 
Saken fremmes av Arnfinn Aabø på vegne av Arbeiderpartiet og SV. 
 
Sammendrag: 
Det er kommet mange klager på at de fleste T-banestasjonene i vår bydel ser ille ut. De trenger 
sårt til oppussing. 
Så vidt vites har Sporveien tidligere gitt uttrykk for at de ikke har penger til oppussing. 
Bør vi søke å være kreative for å finne andre løsninger som for eksempel: 

• Bruk av arbeidsledige (tiltak) 
• Sponsing fra næringslivet i bydelen 
• Salg av reklameplass som finansierer oppussing 
• Ny henvendelse til Sporveien 
• Dugnader – hvor også BU-representanter stiller opp og håndterer malerkoster 
• Del av prosjektet ”Bydelspatrulje” 
• Henvendelse til borettslagene med anmodning om finansiering 
• Flere muligheter? 

 
 
Forslag til vedtak fra Arbeiderpartiet og SV 
Saken oversendes til BMK-komiteen for videre behandling 
 
 
Arnfinn Aabø/s       Erik Johnsen 
BU-leder        BU-sekretær 
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Sak 130/05  Søknad om støtte til året TV-aksjon 2005 fra Oppsal 
komité  

 
Arkivsak: 200500795 
Arkivkode: 855 
Saksbehandler: Erik Johnsen 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvalget 19.09.05 130/05  
 
SØKNAD OM STØTTE TIL ÅRET TV-AKSJON 2005 FRA OPPSAL KOMITÉ  
 
Sammendrag: 
NRKs årlige TV-aksjon har i år fått navnet Drømmefanger. Dato for innsamlingen er 23. 
oktober. Pengene går til internasjonalt arbeid for å bekjempe vold mot kvinner.  
Det er FOKUS – Forum for Kvinner og Utviklingsspørsmål – som i år er tildelt TV-aksjonen. 
FOKUS er en bred sammenslutning av mer enn 60 kvinneorganisasjoner og kvinneutvalg i 
Norge. Pengene som samles inn, skal brukes på lokale tiltak, som skal hjelpe kvinner som er 
utsatt for vold.  
 
Saksframstilling: 
Oppsal Komité ved komitéleder Merethe Wichstrøm søker bydelen om kr. 5.000,- til å dekke 
utgiftene i forbindelse med lokal planlegging og gjennomføring av denne aksjonen. Midlene 
skal brukes til følgende:  
 
Kaffe, saft og pølser til bøssebærerne, samt div engangsservice. 
Lunsj til komitémedlemmene, som jobber hele dagen. 
Telefonutgifter; i forbindelse med søking etter frivillige. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak 
TV-aksjonen 2005 ved Oppsal komité bevilges kr 5 000. Midlene dekkes av Bydelsutvalgets 
budsjett. 
 
 
Tove Stien       Erik Johnsen 
Bydelsdirektør      BU-sekretær 
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Sak 131/05  Treskeveien 2, Manglerud Varsel om reguleringsforslag 
med forenklet saksbehandling  

 
Arkivsak: 200500770 
Arkivkode: 512 
Saksbehandler: Eigil Lunden 
 
Saksgang Møtedato Saknr 
Bydelsutvikling, Miljø- og Kulturkomite 13.09.05  
Oppvekstkomite 13.09.05 53/05  
Bydelsutvalget 19.09.05 131/05  
 
Tidligere vedtak i saken: 
Vedtak fra tidligere behandling(er) mangler. 
 
TRESKEVEIEN 2, MANGLERUD VARSEL OM REGULERINGSFORSLAG MED 
FORENKLET SAKSBEHANDLING  
 
Bakgrunn: 
Det vises til vedlagte brev fra Arkitektene Dahl & Myrhol AS, datert 25.08.2005. 
I.h.t. vedtekter for forenklet saksbehandling av reguleringsplaner i Oslo kommune, fastsatt av 
Kommunal- og regionaldepartementet 03.05.2004 på bakgrunn av vedtak i Oslo bystyre 
11.02.2004, varsles ovennevnte sak. 
Oppstart av planarbeidet kunngjøres ikke og planforslaget legges ikke ut til offentlig ettersyn. 
Kun berørte naboer, berørte offentlige instanser, bydelsutvalget og byrådet varsles. 
 
Treskeveien 2 eies av Oslo Kommune ved Bolig- og Eiendomsetaten og er med i 
”Barnehageprosjektet”. 
 
Frist for eventuelle bemerkninger til reguleringsforslaget er satt til 16.09.2005. 
 
 
Status: 
Planforslaget består i en utvidelse av den eksisterende 3-avdelings-barnehagen med ytterligere 
3 nye avdelinger. Tomtearealet er i dag ca. 2830 m2, hvor bebyggelsen utgjør 430 m2 og tomten 
er regulert til barnehageformål(S-37, 27.1.99). Hensikten med planen er å tilrettelegge for at 
barnehagens tomt utvides ut i tilgrensende friareal og dermed bli stor nok til å romme en 
utvidet barnehage. 
 
Reguleringsforslaget er basert på at eksisterende regulering fra 1999 i hovedtrekk beholdes, 
men det foreslås en utvidelse av gjeldene Maks T-BRA=400m2 og minste uteoppholdsareal 
MUA=2400m2. Det er også nødvendig og ønskelig å justere grensen for bebyggelse samt 
foreslå bebyggelsen tillatt i mer enn 1 etasje.  
Utvidelse fra 3-6 avdelinger forutsetter en arealutvidelse på ca. 500m2. For å minimalisere 
arealbehovet, foreslås det at deler av utvidelsen kan være i 2 etasjer. Nytt arealbehov foreslås 
oppnådd ved å ta en flik av friarealet mot øst – tomtens nordøstre- og sydvestre hjørne.    
 
Forslaget innebærer maksimum tillatt bruksareal, T-BRA= 900m2 og minste uteoppholdsareal, 
MUA=2500m2. Eksisterende bygninger pr. august 2005, kan erstattes med nye bygninger i 1 
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etasje – maks gesimshøyde 3,5 meter maks mønehøyde 6 meter over gjennomsnittlig 
terrengnivå (Gjelder vestre halvdel av tomten.)  
Øvrig bebyggelse kan oppføres i maks 2 etasjer med maks gesimshøyde 7 meter og maks 
mønehøyde 9 meter over gjennomsnittelig terrengnivå. (Gjelder østre del av tomten). 
 
Barnehagebygningene vil fortsatt ha en mindre skala enn den nærmeste boligbebyggelsen. 
 
 
Administrasjonens vurderinger: 
 
Luft- og støyforhold: 
Planområdet ligger bra til ift. luftforurensninger og støy fra trafikk, med god avstand til større 
veier. 
 
Interessemotsetninger: 
Planforslaget er ikke i tråd med Kommuneplan 2004 som bla. forutsetter at grøntarealer i 
byggesonen ikke skal nedbygges. (Jf Friluftetatens samrådsinnspill: ”Friluftsetaten kan ikke 
akseptere omregulering av friområde til barnehageformål. Hvis det likevel er ønskelig å gå 
videre med reguleringsendringen, vil Friluftsetaten ikke motsette seg at det gjennomføres en 
mindre vesentlig reguleringsendring eller at det kan dispenseres fra gjeldene regulering. 
Utvidelsen har liten grad av brukerkonflikt”).  
Administrasjonen mener prinsipielt at grøntarealer i byggesonen ikke skal nedbygges, men 
grunnet uttalt ønske om full barnehagedekning, liten grad av brukerkonflikt samt at den del av 
friområdet som må omreguleres ikke er av de mest benyttede, gjør at omreguleringen kan 
anbefales. Den del som omreguleres fra friområde til barnehageformål skal ikke utgjøre mer 
enn det som er nødvendig ift. behovet til en  seksavdelings barnehage. 
 
Parkering: 
Det er i dag etablert 4 parkeringsplasser. Dagens regulering gir mulighet for opparbeidelse av 
2-3 plasser i ytterkant av Abellund borettslags garasjer syd for tomten. Forslagsstiller anser det 
som viktig at denne muligheten ikke svekkes ved det nye reguleringsforslaget. 
Ved utvidelse av barnehagen antas barnehagen å ha mellom 15 og 20 fulle stillinger, hvilket 
etter gjeldene parkeringsnormer tilsier at minimumskravet er 4 parkeringer og 
maksimumskravet 12 parkeringsplasser. I tillegg skal det i.h.t parkeringsnormen opparbeides 
flere enn fire sykkelparkeringsplasser.  
Administrasjonen er enig i at muligheten for opparbeidelse av 2-3 plasser ved Abellund 
borettslags garasjer ikke må svekkes ved nytt reguleringsforslag. 
 
Overvann: 
Overvann bør håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet av hensyn til badevannskvaliteten i 
elvene og fjorden. 
 
 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak: 
Bydel Østensjø har følgende kommentarer til reguleringsforlag med forenklet saksbehandling, 
Treskeveien 2 (GNB 148 BNR 541):  
 
- Muligheten for opparbeidelse av 2-3 parkeringsplasser i ytterkant av Abillund borettslags 
garasjer må opprettholdes ved omregulering. 
 
- Grøntarealer i byggesonen bør prinsipielt ikke nedbygges, men grunnet uttalt ønske om full 
barnehagedekning, liten grad av brukerkonflikt samt at den del av friområdet som må 
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omreguleres ikke er av de mest benyttede, gjør at omreguleringen kan anbefales. Den del som 
omreguleres fra friområde til barnehageformål skal ikke utgjøre mer enn det som er nødvendig 
ift. behovet til en  seksavdelings barnehage. 
 
- Overvann bør håndteres lokalt og ikke belaste avløpsnettet av hensyn til badevannskvaliteten i 
elvene og fjorden. 
 
 
 
Tove Stien /s         Kari Bjørneboe /s 
bydelsdirektør         bydelsoverlege 
 
 


